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Equmeniakyrkans kyrkokonferens 2023
Protokoll fört vid Equmeniakyrkans tolfte kyrkokonferens 3–10 september 2023. 
Vid konferensen på plats i Helsingborg deltog 529 ombud från 217 församlingar. 
I den digitala mötesplattformen VoteIT deltog 459 ombud. Ombuden kunde delta 
i VoteIT, i Helsingborg eller båda. Därför var de 459 i VoteIT och de 529 i Hel-
singborg till stor del samma ombud. 

1. Inledning 
Konferensen inleddes med en webbsänd hälsning av Kerstin Torkelsson Enlund, 
kyrkostyrelsens ordförande, som förklarade kyrkokonferensen öppnad.

2. Val av funktionärer för kyrkokonferensen
Hela punkten behandlades i VoteIT.

2.1 Presidium 

2.1.1 Informationssession 

Valberedningens förslag till presidium presenterades i föredragningslistan på sid. 5 
och i VoteIT.  

2.1.2 Övervägandesession

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

2.1.3 Beslutssession 

Kyrkokonferensen beslutade 

att till presidium välja  
Carl Johan Berglund, ordförande; 
Tobias Jordeskog, vice ordförande;  
Helen Åkerman, vice ordförande;  
Anders Arkbro, sekreterare; 
Sara Klintemyr, sekreterare;  
Arvid Nyström, bildsekreterare;  
Teresia Ställborn, bildsekreterare; 
Peter Karlbom, metodstödjare. 

2.2 Protokolljusterare 

2.2.1 Informationssession 

Valberedningens förslag presenterades i VoteIT. 
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2.2.2 Övervägandesession 

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

2.2.3 Beslutssession

Kyrkokonferensen beslutade 

att till justerare välja Tommy Aronsson, Stockholm och Magnus Kronberg, 
Örebro.

2.3 Rösträknare 

2.3.1 Informationssession 

Valberedningens förslag presenterades i VoteIT. 

2.3.2 Övervägandesession 

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

2.3.3 Beslutssession 

Kyrkokonferensen beslutade

att till rösträknare välja  
Agneta Lillqvist Bennstam, Ludvika;  
Handy Kronberg, Örebro;  
Roger Erlandsson, Lycksele;  
Anna Jakobsson, Sävar;  
Viktoria Simonsson, Öckerö;  
Elisabeth Bäckrud, Öckerö;  
Anna Aronsson, Stockholm; 
Tommy Aronsson, Stockholm;  
Staffan Forslund, Linköping;  
Per Klasson, Örebro;  
Bengt-Erik Tammert, Örebro;  
Kerstin Twedmark, Göteborg;  
Birgitta Rynäs, Göteborg;  
Ann-Louise Olsson, Göteborg och  
Margareta Björn, Göteborg.
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3. Fråga om kyrkokonferensens stadgeenliga utlysande 
Hela punkten behandlades i VoteIT.

3.1 Informationssession
I VoteIT informerades om följande:

Equmeniakyrkans stadgar §5.3 anger att kallelse till konferens ska utgå senast sex 
månader före konferensen. 

Vid kyrkokonferensen 2022 meddelades avsikten att hålla kyrkokonferensen 2023 
den 3–10 september i Region Syd på plats som skulle meddelas senare.

Den 30 november 2022 skickades mejl till samtliga församlingar med utlysande av 
kyrkokonferens 3–10 september med en digital del 3–5 september och konferens 
på plats i Helsingborg 8–10 september. Informationen lades samtidigt upp på 
Equmeniakyrkans webbplats.

3.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. 

3.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade 

att anse kyrkokonferensen stadgeenligt utlyst.

4. Kyrkokonferensens arbetssätt
Punkten behandlades i VoteIT. 

4.1 Informationssession
Förslag till konferensens arbetssätt presenterades på sid. 5 i föredragningslistan 
och i VoteIT. De olika funktionerna i VoteIT presenterades i förväg på 
Equmeniakyrkans webbplats.

I förberedelserna av årets kyrkokonferens var Equmeniakyrkans Manual för 
beslutsfattande vägledande där så var möjligt, men det digitala mötet kunde inte helt 
och hållet genomföras i enlighet med manualen. I och med att mötet genomfördes 
delvis digitalt i VoteIT och delvis fysiskt i Helsingborg, fick det till exempel följden 
att flera diskussioner var textbaserade och beslut i punkterna 1–10 fattades med 
sluten omröstning.

Kyrkostyrelsen anmälde i VoteIT följande personer för yttrande- och förslagsrätt i 
konferensen:

Gunnel Näsfors, ordförande verksamhetsgranskande utskottet 
Gunilla Lillhager, ordförande valberedningen 
Gerard Willemsen, chef för internationella enheten 
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Britta Bolmenäs, chef för nationella enheten 
George Olvik, kommunikationschef 
Hans Hägg, tf ekonomichef 
Lars Andersson, bitr ekonomichef 
Madeleine Hansson, personalchef 
Linnéa Lidskog, tf chef för enheten för ordinerade medarbetare och 
utbildning 
Marcus Lind, generalsekreterare för Equmenia 
Arne Fritzon, teologisk sekreterare 
Samuel Hummerdal, kyrkosekreterare 
Victoria Gejrot, kyrkosekreterare

I plenum i Helsingborg gjorde Peter Karlbom, metodstödjare, en presentation och 
information av konsensusmetoderna med utgångspunkt från beslutet som tagits i 
VoteIT.

4.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. 

4.3 Beslutssession 
Kyrkokonferensen beslutade 

att arbeta enligt de föreslagna metoderna för beslutsfattande.

att  utöka talartiden för presentationer enligt den planering som mötespresidiet 
förberett.

att  ge presidiet rätt att ändra ordningsföljden i föredragningslistan.

att  ta emot kyrkostyrelsens anmälan om yttrande- och förslagsrätt till 
konferensen.

att  ge motionärsrepresentanter som inte är ombud yttrande- och förslagsrätt då 
deras motion behandlas.
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5. Fastställande av föredragningslista 
Hela punkten behandlades i VoteIT.

5.1 Informationssession
Den av kyrkostyrelsen föreslagna föredragningslistan hade publicerats på 
Equmeniakyrkans webbplats inför konferensen.

5.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

5.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade 

att fastställa föredragningslistan.

6. Verksamhetsberättelse och årsredovisning för 2022 
Hela punkten behandlades i VoteIT.

6.1 Informationssession
Verksamhetsberättelsen och årsredovisningen fanns att läsa på Equmeniakyrkans 
webbplats.

6.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

I diskussionsfältet uppmärksammades att flera olika uppgifter om 
Equmeniakyrkans medlemsantal för 2022 förekommit i handlingarna. Rätt antal 
skulle vara 754 st för 2022. Frågan uppkom kring medel- och medianålder vilket 
besvarades av kyrkostyrelsen att medelåldern var 60 år och medianåldern 61 år. 
Det frågades även om Region Syd hyrde ett kontor och besvarades med att så inte 
var fallet. 

6.3 Beslutssession
Verksamhetsberättelsen och årsredovisningen lades till handlingarna.
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7. Beslutsuppföljning från tidigare kyrkokonferenser 
Hela punkten behandlades i VoteIT.

7.1 Informationssession 
En rapport kring arbetet med beslut tagna i kyrkokonferensen 2021 och 2022 
presenterades i VoteIT.

7.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

Ombud frågade om vem som var avsändare av rapporten, vilket var kyrkostyrelsen. 
Vidare gällde samtalen arbetet med barn, familj och unga vuxna där det tillsatts 
temagrupper och huruvida det uppfyller tidigare beslut eller inte. Samtalet rörde 
även att förändra förhållandet mellan vägledningsår och ordination till pastor 
och diakon. Funderingar framkom om kyrkokonferensen borde få besluta om en 
förändring eller om det räcker att kyrkostyrelsen tar beslut. Ombud undrade även 
om arbetet med motionen om tro och naturvetenskap från 2021. 

7.3 Beslutssession 
Rapporten lades till handlingarna.

8. Revisorernas berättelse och verksamhets granskande 
utskottets yttrande 

Hela punkten behandlades i VoteIT.

8.1 Informationssession
Revisorernas berättelse och verksamhetsgranskande utskottets yttrande för 2022 
fanns att läsa på Equmeniakyrkans webbplats.

8.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

I diskussionsfältet ställdes frågan om varför ansvarsfrihet beslutas för både 
kyrkostyrelsen och kyrkoledaren och inte enbart kyrkostyrelsen. Samtalet rörde 
även medlemssiffror för Equmeniakyrkan, vikten av att veta hur det ser ut och hur 
mycket fokus dessa bör få.

8.3 Beslutssession
Revisorernas berättelse och verksamhetsgranskande utskottets yttrande lades till 
handlingarna.
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9. Fastställande av resultat- och balansräkning 
Hela punkten behandlades i VoteIT.

9.1 Informationssession 
Revisorerna tillstyrkte i revisionsberättelsen att resultat- och balansräkningen 
skulle fastställas. 

9.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. Ingen valde att yttra sig i 
frågan.  

9.3 Beslutssession 
Kyrkokonferensen beslutade 

att fastställa resultaträkningen och balansräkningen för moderföreningen och 
koncernen. 

10. Ansvarsfrihet för kyrkostyrelsen och kyrkoledaren
Hela punkten behandlades i VoteIT.

10.1 Informationssession
Revisorerna tillstyrkte i revisionsberättelsen att kyrkostyrelsen och kyrkoledaren 
skulle beviljas ansvarsfrihet.

10.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

10.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att bevilja kyrkostyrelsen och kyrkoledaren ansvarsfrihet för räkenskapsåret 
2022.
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11. Gäster och hälsningar
Ordförande: Carl Johan Berglund

Kerstin Torkelsson Enlund, kyrkostyrelsens ordförande, hälsade gäster 
till konferensen samt ombuden på plats i Helsingborg välkomna till 
kyrkokonferensen. Hälsningen innehöll en återkoppling till inledningstalet på 
VoteIT och predikan dagen innan av Marcus Lind, om att vi tillsammans utforskar 
bredden, längden, höjden och djupet av Guds kärlek. Kerstin presenterade även 
alla styrelseledamöter i kyrkostyrelsen.

Gäster på konferensen var: Marcus Lind, Equmenia; Jonas Ideström, Enskilda 
Högskolan Stockholm; Mattias Brunander, Diakonia; Olle Hilariusson, Bromma 
folkhögskola; Samuel Gustafsson, Bilda; Peter Lindvall, Svenska kyrkan; Kristian 
Lillö, Svenska kyrkan; Linda Gustafsson, Svenska kyrkan; Cecilia Karlén, Svenska 
kyrkan;  Mats Sander, borgmästare Helsingborg; Christian Alsted, biskop United 
Methodist Church; Nausikaa Haupt, Stockholms katolska stift; Ulf Häggqvist, 
Svenska Alliansmissionen; Mia Nilson, Hela Människan; Anders Georgsson, 
Södra Vätterbygdens Folkhögskola; Arvid Hardmo, Karlskoga folkhögskola; Paola 
Delgado, samordnare för projektet Vingar till Frihet inom Förbundskyrkan i 
Ecuador; Yo Aye La, kyrkoledare Karenbaptistsamfundet Thailand. 

Kyrkokonferensen fick också skriftliga hälsningar skickade till sig, som fanns 
publicerade på Equmeniakyrkans webbplats. Dessa var från: EQ kvinna, Svenska 
Alliansmissionen, Pingst - fria församlingar i samverkan, Evangeliska frikyrkan, 
Eglise Evangélique du Congo (E.E.C), Svenska bibelsällskapet och Svenska kyrkan.

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att ta hälsningarna och gästernas namn till protokollet.

12. Verksamhetsplan och budget 
Ordförande: Carl Johan Berglund

12.1. Verksamhetsplan 

12.1.1. Informationssession 

Vid kyrkokonferensen 2022 fattades beslut om verksamhetsplan för 2023 och 2024.
Verksamhetsplanen 2023–2024 fanns att läsa på Equmeniakyrkans webbplats.

12.1.2. Övervägandesession 

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. 

Ombud framförde önskemål om att arbeta mer aktivt och ge inspiration till 
nationell mission och evangelisation, samt menade att det är av vikt att komma 
ihåg vad som är kyrkans huvuduppdrag. 
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Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och samtalstorget.

Ordet lämnades fritt.

I plenum lyftes önskan att rusta församlingar med handfasta tips om hur de kan 
arbeta och nå ut till fler, bland annat i ekonomiskt utsatta områden. En önskan 
om ett tydligt fokus på barn, familj och unga vuxna framfördes. Kyrkostyrelsen 
svarade med att presentera temagrupper och med att den enkät som församlingar 
fått besvara visat vad församlingarna önskat i form av stöttning från kyrkan.

12.1.3 Beslutssession 

Rapporten lades till handlingarna.

12.2. Rambudget

12.2.1 Informationssession 

Förslaget till rambudget 2024 fanns med i föredragningslistan på sid. 17–20.

12.2.2 Övervägandesession 

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. 

I diskussionsfältet ställdes frågan om rambudgeten för 2024 var optimistisk 
med tanke på det minskande medlemsantalet och därmed minskade resurser. 
Frågan besvarades av kyrkostyrelsen att budgeten är lagd utifrån senaste årets 
siffror och att de sett en stabil utveckling på inkomster. Kyrkostyrelsen gjorde 
en sakupplysning om att rambudget innebär att kyrkostyrelsen senare sätter en 
detaljbudget där viss förändring kan göras utifrån situationen 2024 för att sätta en 
budget i balans. Det samtalades även om vikten av att använda resurserna på bästa 
sätt.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och på samtalstorget.

Ordet lämnades fritt.

Ombud önskade förbättringar och förenklingar i att närvaroregistrera via 
medlemsregistret, bland annat genom en app. Kyrkostyrelsen svarade med att det 
fanns medel avsatta för ett nytt medlemsregister som ska lanseras 2024.

12.2.3 Beslutssession 

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att anta den föreslagna rambudgeten för 2024.
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13.  Inkomna motioner och kyrkostyrelsens yttranden över 
dessa 

13.1 Motion om Globala Veckan
Ordförande: Helen Åkerman

13.1.1 Informationssession

Motionen och kyrkostyrelsens yttrande i frågan fanns med i föredragningslistan på 
sid. 6–7 samt på VoteIT.

13.1.2 Övervägandesession

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

Samtalet rörde att kombinera frågor om rättvisa med klimatnödläget. Det 
berättades om olika initiativ som fanns både lokalt, nationellt och ekumeniskt. 
Vikten av att frågan om klimatet är aktuell under hela året och behöver få 
utrymme att leda till handling lyftes också. Det önskades också en ökad tydlighet i 
frågor om klimatet.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och samtalstorget.

Under samtalstorget uttryckte flera ombud att de inte känner till Skapelsetid och 
att det är ett brett ekumeniskt initiativ genom Kyrkornas världsråd, och därmed 
inte heller möjligheterna att samverka ekumeniskt även lokalt. Åsikter framfördes 
om att det redan finns olika material och inspiration, med önskemål om en samlad 
verktygslåda. Det fanns olika meningar om huruvida klimatnödläget behöver 
genomsyra allt vi gör, om frågorna ska få extra utrymme vid vissa tillfällen och 
hur kyrkans resurser används på bästa sätt. 

I plenum lämnades ordet fritt.

Samtalet gällde behovet av att informationen om Skapelsetid når ut till 
församlingarna och om det går att hitta sätt att samverka med våra systerkyrkor 
kring frågan. Det frågades om när Skapelsetid är, vilket besvarades med att det 
alltid infaller 1 september till 4 oktober. Flera ombud efterfrågade material och 
samlade tips inför och i god tid för att kunna planera in det i församlingarnas 
arbete. Ombud tyckte att tidpunkten var svår, men det uppmuntrades att det 
går att välja ut en del av perioden eller välja en annan tid på året eftersom 
Equmeniakyrkan inte ensidigt kan styra när Skapelsetid infaller.

Ombud lyfte behovet av att även belysa fattigdomsproblematiken, som var en del av 
Globala veckan men inte är lika uttalad i Skapelsetid men även kan inrymmas där.

I samtalet önskades att en kort beskrivning av Skapelsetid infördes i protokollet 
för att tydliggöra vad vi avser med det. Skapelsetid är ett ekumeniskt initiativ över 
hela världen där kyrkor i bön, gudstjänst och handling söker vägar att värna den 
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jord Gud har skapat. Varje år har Skapelsetid ett särskilt tema och material för 
detta presenteras bland annat på Sveriges Kristna Råds webbplats.

Frågan lyftes kring hur ordet manifestation i den föreslagna att-satsen tolkas, 
vilket besvarades med att olika sätt att belysa frågan är olika former av 
manifestation.

13.1.3 Beslutssession 

Kyrkokonferensen beslutade genom acceptans

att  att uppdra åt kyrkostyrelsen att på ett tydligare sätt sprida information om 
det ekumeniska initiativet Skapelsetid till alla församlingar och inspirera 
församlingarna till manifestationer under Skapelsetid.

13.2 Motion om missionärer
Ordförande: Helen Åkerman

13.2.1 Informationssession

Motionen och kyrkostyrelsens yttrande i frågan fanns med i föredragningslistan på 
sid. 7–10 samt på VoteIT.

13.2.2 Övervägandesession

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

Samtalet gällde behovet av att öka intresset för mission och missionärer samt 
varför vi sänder ut få missionärer idag. Det delades olika anledningar och 
diskuterades hur dessa förhåller sig till varandra som huvudorsak till att vi 
inte sänder ut flera. Ombud lyfte även aspekten av goda pensionsvillkor för 
missionärer. Samtalet rörde även att göra en utredning av frågan och då vilka som 
skulle göra den, när den skulle vara klar och hur den skulle presenteras och om 
adjungering av chefen för internationella enheten var lämplig varje styrelsemöte.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och samtalstorget.

Mötesordförande inledde summeringen från VoteIT och samtalstorget med att 
poängtera det som flera ombud lyft och frågat om vid både denna och flera andra 
punkter, nämligen att det är problematiskt när kyrkostyrelsen inlett ett arbete 
utifrån motioner som inte är behandlade än, eftersom kyrkokonferensen är det 
högsta beslutande organet som kyrkostyrelsen lyder under. Presidiet uppmanade 
kyrkostyrelsen att vara noggrannare med att återkomma till kyrkokonferensen för 
beslut i frågor som konferensen bett om ska utredas men där inget beslutsmandat 
har givits. 

I plenum lämnades ordet fritt. 
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Samtalet rörde behovet av missionsarbete både utomlands och i Sverige, samt olika 
aspekter av vad missionsarbetet behöver innehålla. Det fanns även ombud som 
uttryckte en önskan om att betona det evangelikala i missionen och inte enbart 
biståndsarbete.

I frågan om utbildning för missionärer fördes det fram att det finns olika vägar 
och att samtal med Enskilda Högskolan Stockholm har inletts. Även Missio 
Conjuncta (MiC) nämndes som ett tidigare utbildningsinitiativ som skulle kunna 
vidareutvecklas (MiC var ett projekt 2016/17 med utbildning av missionärer från 
olika delar av världen, tillsammans och på plats i våra systerkyrkor).

Vidare framfördes att i arbetet med en utredning är det viktigt att skapa en 
referensgrupp med en bredd av kompetenser och erfarenheter.

Det uttrycktes frågor om formuleringar i föreslagna att-satser av bland annat ordet 
lämpligt. En oro adresserades för att allt faller om det anses att det inte är lämpligt 
och att det då riskerar att ta lång tid innan något händer.

13.2.3 Beslutssession 

Kyrkokonferensen beslutade genom överenskommelse

att uppdra åt kyrkostyrelsen att tillsätta en utredning om missionärens uppgift 
och roll i Equmeniakyrkan och då undersöka: 

•  om det är lämpligt att ta fram en utbildningsplan för missionärer och vad 
den i så fall ska innehålla

•  om det i så fall också är lämpligt att alla missionärer som avskiljs utbildas 
innan de avskiljs till en längre/livslång tjänst

•  samt att, om en särskild utbildning tas fram, också överväga om det då ska 
finnas en särskild grupp för missionärer, på samma sätt som för pastorer 
och diakoner under utbildning.

Enligt överenskommelse skulle följande invändningar tas till protokollet: 

Det evangeliska behöver framgå tydligare redan i utredningsdirektivet och att 
utredningen på förhand borde ha direktivet att ta fram en utbildningsplan för 
missionärer.

Kyrkokonferensen beslutade genom enighet

att  uppdra åt kyrkostyrelsen att återkomma till kyrkokonferensen med 
en delrapport 2024 och med en slutrapport inkl. ev. beslutsförslag till 
kyrkokonferensen 2025.

Kyrkokonferensen beslutade genom acceptans

att  uppdra åt kyrkostyrelsen att tydliggöra hur de internationella frågorna 
tillvaratas i kyrkostyrelsen. Detta bör finnas med redan i delrapporten och 
även tydliggöras på andra sätt.
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13.3 Motion om att synliggöra Equmeniakyrkan i skolan
Ordförande: Tobias Jordeskog

13.3.1 Informationssession 

Motionen och kyrkostyrelsens yttrande i frågan fanns med i föredragningslistan på 
sid. 10–11 och i VoteIT.

13.3.2 Övervägandesession

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

Flera ombud var eniga med motionärerna om behovet av att synliggöra 
Equmeniakyrkan i skolan. Frågan om hur det praktiskt skulle göras mest effektivt 
ställdes och diskuterades, samt vilka som skulle ta fram materialet. Ombud lyfte 
även bristen av studiematerial för tonårsgrupper och önskade att det skulle tas 
fram.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och på samtalstorget. 

På samtalstorget diskuterades olika typer av material och olika målgrupper för 
dessa. Röster påpekade skillnaden på material riktade till elever, lärare eller till 
våra egna församlingar. Samtalet rörde även om vi själva skulle göra något eller om 
vi skulle samarbeta med andra frikyrkor, studieförbund eller läroboksförlag. 

I plenum lämnades ordet fritt.

I samtalet fanns delade meningar om Equmeniakyrkan skulle äga frågan 
och arbeta med den eller om vi borde ta hjälp av studieförbundet Bilda. Det 
diskuterades att göra materialet tillsammans med flera frikyrkor samt de fördelar 
och nackdelar det kunde innebära. Önskemål framfördes att kyrkostyrelsen 
förutsättningslöst skulle se över olika alternativ som fanns när det kom till att 
ta fram material. Det kom tankar om att ta del av den kunskap som redan fanns 
och att använda personer med stor kunskap i arbetet att skapa ett material. Några 
pratade om synlighet online, att skapa mer material som publiceras online och att 
använda sökmotorsoptimering för att fler skulle hitta det som fanns. 

13.3.3 Beslutssession

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att  uppdra åt kyrkostyrelsen att verka för att synliggöra Equmeniakyrkan i 
skolan.

Kyrkokonferensen beslutade i acceptans

att  uppdra åt kyrkostyrelsen att återkomma till kyrkokonferensen med en 
delrapport 2024 och med en slutrapport till kyrkokonferensen 2025.
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13.4 Motion om att formulerad vetenskapssyn och studiematerial 
Ordförande: Tobias Jordeskog

13.4.1 Informationssession 

Motionen och kyrkostyrelsens yttrande i frågan fanns med i föredragningslistan på 
sid. 11–12 och i VoteIT.

13.4.2 Övervägandesession

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

Samtalet gällde bland annat hur tro och vetenskap å ena sidan kan förklara och 
förstå frågor om vår omvärld och å andra sidan hur man behöver hålla isär tro 
och vetenskap för att de har olika utgångspunkter för att besvara frågor om vår 
omvärld.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och samtalstorget.

På samtalstorget kom förslag att komplettera den text med vetenskapssyn som 
fanns publicerad på Equmeniakyrkans webbplats med hänvisningar till bland 
annat Bibeln. Texten fanns på https://equmeniakyrkan.se/tro/fragor-och-svar/ 
under rubriken Hur ser Equmeniakyrkan på vetenskap? [tillgänglig 2023-09-14]. Under 
samtalstorget meddelade motionärerna att de efter samtal med kyrkostyrelsen 
ansåg motionen besvarad.

I plenum lämnades ordet fritt.

I samtalet framfördes önskan att skilja på de olika perspektiv som tro och 
naturvetenskap har på synen av vår värld. Även önskan om att tydligare hjälpa 
elever med verktyg för att dels kunna hantera när tron ifrågasätts i förhållande till 
vetenskapen i skolan och dels kunna bemöta frågor om detta.

13.4.3 Beslutssession

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att  anse motionen besvarad.

Kyrkokonferensen beslutade i acceptans

att  inte ta beslut i frågan om att komplettera texten om vetenskapssyn på 
Equmeniakyrkans webbplats med hänvisningar. 
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13.5 Motion om avtal för banktjänster
Ordförande: Carl Johan Berglund

13.5.1 Informationssession 

Motionen och kyrkostyrelsens yttrande i frågan fanns med i föredragningslistan på 
sid. 13 och i VoteIT.

13.5.2 Övervägandesession

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

I diskussionsfältet var flera positiva till motionen och tankar om att hitta 
liknande avtal för andra områden framfördes. Frågan om varför kyrkostyrelsen 
börjat arbetet innan kyrkokonferensen tagit beslut ställdes och besvarades av 
kyrkostyrelsen med hur de resonerat.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och på samtalstorget.

På samtalstorget uttrycktes en positiv syn på att bredda frågan från enbart 
banktjänster till avtal för fler varor och tjänster. 

I plenum lämnades ordet fritt.

I samtalet uttrycktes önskemålet att samlat kunna ta del av vilka avtal som 
finns. Olika förslag lyftes på hur detta kan ske där sidan församlingsservice på 
Equmeniakyrkans webbplats och mailutskick nämndes som vägar att nå ut. Det 
frågades även om tolkningen av ordet kontinuerligt när det gäller arbetet med 
att teckna centrala avtal. Ordet kontinuerligt kan tolkas som att kyrkostyrelsen 
ständigt ska arbeta med frågan, men avsikten var att belysa att det inte är en 
punktinsats utan ett återkommande arbete.

13.5.3 Beslutssession

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att  ge kyrkostyrelsen i uppdrag att kontinuerligt förhandla fram centrala avtal 
för tjänster och varor som många församlingar efterfrågar.

13.6 Motion om Equmeniakyrkans demokratiska processer
Ordförande: Carl Johan Berglund

13.6.1 Informationssession 

Motionen och kyrkostyrelsens yttrande i frågan fanns med i föredragningslistan på 
sid. 13–14 och i VoteIT.

13.6.2 Övervägandesession

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.
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I diskussionsfältet resonerade flera kring huruvida det bör vara fler föreslagna 
än valbara platser (övernamn) eller inte i valberedningens förslag av 
styrelseledamöter. Argument lyftes att det kan riskera att skapa en för enhetlig 
styrelse istället för att representera bredden i hela kyrkan.

Det framkom även önskemål om att tydliggöra ansvarsfördelningen mellan 
kyrkoledaren och de biträdande kyrkoledarna och kommunicera hur 
ansvarsfördelningen ser ut.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och på samtalstorget.

På samtalstorget diskuterades det om att alltid ha övernamn och riskerna att inte 
få en bredd i styrelsen, men även hur processen då hanterar de kandidater som 
nomineras.

I plenum lämnades ordet fritt.

I samtalet ställdes frågor kring valberedningens arbete och sammansättning. 
Det besvarades med hur valberedningen nomineras och väljs samt hur viktigt 
deras arbete är. Det kom även ett önskemål att valberedningen ska få ta del av 
vilka kompetenser som behövs långsiktigt. I samtalet betonades även att varje 
församling har möjlighet att nominera kandidater till valberedningens arbete. 
I frågan om att välja kyrkoledare och biträdande kyrkoledare olika år framkom 
synpunkten att det finns goda skäl för det, samtidigt som det finns svårigheter 
med avtal som skulle styra huruvida alla får avgå samtidigt eller inte. Önskemål 
framkom också om att lägga till internationellt anställda i beslutet vilket bemöttes 
med en förklaring om att samfundets anställda i utlandet är nationellt anställda. 
[Kommentar: Att-satsen har ändrats redaktionellt från ’alla nationellt och regionalt 
anställda’ till ’alla Equmeniakyrkans anställda’, eftersom även de som jobbar i 
regionerna är anställda nationellt.]

13.6.3 Beslutssession

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att  införa traditionen att under kyrkokonferensen lyfta fram, bekräfta och be för 
alla Equmeniakyrkans anställda. 
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14. Tack till diakoner, pastorer och missionärer som under 
året fyller 67 år  

Ordförande: Tobias Jordeskog

Kyrkoledarna Lasse Svensson, Joakim Hagerius och Karin Wiborn tackade de 
ordinerade medarbetare som under året fyllde 67 år för lång och trogen tjänst. 
Lasse Svensson delade ut medaljer. Kyrkokonferensen tackade med dagens längsta 
applåd.

Följande medarbetare tackades:

Pär Abrahamsson, Sven Axelsson, Mats Backholm, Göran Berggren, Staffan Claar, 
Håkan Classon, Agneta Dandanell Selander, Lilian Edman, Kerstin Fransson, 
Yvonne Franz, Helen Friberg, Roland Frick, Eva Gudmundson, Eva-Lena Gustavsson, 
Larsgöran Holmgren, Gerhard Holmgren, Anne-Marie Holmqvist, Torsten Hylén, 
Gunborg Hylén, Gunnar Hårsmar, Håkan Johansson, Lilian Jonsson, Bengt Källberg, 
Ewa Larsson, Tell-Inge Leandersson, Larz Lindqvist, Britt-Marie Martinsson, 
Kenneth Mellåker, Thomas Nilsson, Ino Norberg, Kjell Norberg, Josef Nsumbu, 
Jan-Åke Palmaer, Mamy Raharimanantsoa, Leif Schelin, Tuve Skånberg, Tomas 
Stendahl, Anne Sundberg, Per-Olov Sveder Renklint, Eva Söderhjelm, Pia Tedefjord 
Johansson, Charlotte Thaarup.

Kyrkokonferensen beslutade i enighet 

att föra kyrkokonferensens tack och medarbetarnas namn till protokollet. 

15. Beslut om ordination
Ordförande: Tobias Jordeskog

15.1 Informationssession
Förslaget presenterades i VoteIT.

Karin Wiborn och Joakim Hagerius, biträdande kyrkoledare, föredrog förslaget i 
plenum i Helsingborg och ledde kyrkokonferensen i bön för ordinanderna.

15.2 Övervägandesession
I diskussionsfältet i VoteIT delades lyckönskningar och önskningar om Guds 
välsignelse över ordinandernas fortsatta tjänst.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.
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15.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att till pastor i Equmeniakyrkan låta ordinera Malena Andersson, Thomas 
Andersson, David Arwe, Emanuel Bratt, Pia Eriksson, Sara Forslund, Tina 
Hjortlinger, David Nilsson, Teresia Lenngren, Niklas Levin, Mario Marquez 
Sevilla, Winnieross Olofsson, Christina Sandberg, Katrina Simonsson, Karin 
Synnerman, Johan Winbo, Dawei Zhang och Bo Åberg Tönnäng. 

att till diakon i Equmeniakyrkan låta ordinera Carlota Bocio O´Leary, Åsa 
Brolin, Annelie Eliasson, Frida Fritzon, Kent Frick, Monica Forsling och Erica 
Sivertsen.

16. Beslut om mottagande av pastorer från andra samfund 
Ordförande: Tobias Jordeskog

16.1 Informationssession 
Förslaget presenterades i VoteIT.

Karin Wiborn och Joakim Hagerius, biträdande kyrkoledare, föredrog förslaget i 
plenum i Helsingborg och ledde i en bön för dessa. 

16.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. Ingen valde att yttra sig.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.

16.3 Beslutssession 
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att motta följande pastor från annat samfund: Niklas Ekberg, Pingströrelsen, 
Lasse Olson, Pingströrelsen och Monica Alhbin, Frälsningsarmén.

17. Församlingsförändringar 
Ordförande: Tobias Jordeskog

17.1 Informationssession
Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 15 och i VoteIT.

17.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.
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I diskussionsfältet framkom önskemål om att även få kännedom om 
församlingsplanteringar, både till antal och platser, som var pågående och 
planerade. Det delades också en oro kring att antalet församlingar minskade varje 
år och frågan ställdes om hur kyrkoledningen tog till sig och arbetade med frågan.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en upplysning om 
att synpunkter i VoteIT och från samtalstorget togs med i kyrkostyrelsens arbete.

Joakim Hagerius, biträdande kyrkoledare, presenterade församlingar som upplösts 
och lämnat Equmeniakyrkan.

Lasse Svensson, kyrkoledare, välkomnade de nya församlingarna med gästerna 
Hemen och Irena Derki, VOIS Norrköping och Elsa Cronhjort, Baptistkyrkan 
Sundsvall (bildad av Haga baptistförsamling och Sundsvalls baptistförsamling).

Lasse Svensson ledde i en bön av tacksamhet för allt gott som Gud gjort i de olika 
församlingarna och som kommer att ske och omnämnde församlingarna som 
upplösts, lämnat samfundet, slagits samman respektive välkomnats.

Lasse Svensson rapporterade om det församlingsgrundande arbetet i 
Equmeniakyrkan. Det pågick 10 förstudier och det fanns 14 nystartade 
församlingar, varav 3 var återplanteringar. Totalt hade Equmeniakyrkan 29 
församlingsplanteringar igång vid konferensen.

Ordet lämnades fritt.

I samtalet framkom en sakupplysning, att Lysviks missionsförsamling inte har 
lagts ned, utan har gått samman med Torsby missionsförsamling.

17.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att notera i protokollet att Norrbo missionsförsamling, Fliseryds 
missionsförsamling, Belganets missionsförsamling, Åsens missionsförsamling, 
Hallstahammar Finska Friförsamling, Ljungsarps missionsförsamling, 
Vaxholms missionsförsamling, Svanvik missionsförsamling, Arvesunds 
missionsförsamling, Vedevågs missionsförsamling och Immanuelskyrkans 
församling i Norrköping upplösts. 

att notera i protokollet att Fåglum missionsförsamling och Equmeniakyrkan 
Rimbo lämnat Equmeniakyrkan.

att notera i protokollet att Åmåls Baptistförsamling och Åmål Missionsförsamling 
(Kungsbergskyrkan) gått samman och bildat Equmeniakyrkan Åmål samt att 
Lysvik missionsförsamling gått samman med Torsby missionsförsamling. 

att välkomna Baptistkyrkan Sundsvall och VOIS Norrköping som nya 
församlingar i Equmeniakyrkan.
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18.  Rapport från Equmenia, Diakonia, Enskilda Högskolan 
Stockholm, folkhögskolor, Hela Människan och Bilda

Ordförande: Helen Åkerman

I VoteIT delade Equmenias generalsekreterare Marcus Lind en hälsning via ett 
filmklipp där han berättade om Equmenias aktuella arbete. 

Rapporten kompletterades med en talkshow med Lasse Svensson, kyrkoledare, och 
gäster i plenum i Helsingborg.

Mia Nilsson (generalsekreterare för Hela Människan) berättade om det ekumeniska 
arbetet som Hela Människan bedriver och hur det diakonala arbetet kan vara en 
viktig del av ekumeniken även lokalt. Ett glädjeämne är hur de lyckas lyssna in 
samhällets behov och möta dessa på flera håll. En aktuell utmaning är att det finns 
många behov, men det går inte att göra allt och man behöver välja vad som är 
viktigast utifrån Hela Människans uppdrag.  

Marcus Lind (generalsekreterare för Equmenia) berättade att Equmenia växte 
i antal medlemmar under 2022 och att det är en del som händer framöver. 
Bland annat berättade han om insamlingen Blås där det glöder och det nationella 
scoutlägret Större 2024, där man hoppas vara 3500 scouter. En utmaning på flera 
platser är att det saknas scoutledare och därför finns kampanjen Inte redo för 
att arbeta med scoutledarrekrytering. En annan utmaning är att fånga upp och 
behålla unga vuxna i övergången från Equmeniaföreningen till församlingen.

Mattias Brunander (generalsekreterare för Diakonia) berättade om hur det aktuella 
läget i svensk biståndspolitik påverkar Diakonia, som är en aktiv röst för att 
påverka och förändra biståndspolitiken. Han delade de utmaningar som finns i 
att biståndet krymper och därmed även Diakonias möjligheter att agera på olika 
platser i världen och önskan att biståndspolitiken tydligt fokuserar på fattigdoms- 
och rättighetsfrågor. Ett glädjeämne är att han ser rörelser på olika platser i 
världen där folket organiserar sig och bildar demokratiska rörelser och att det sker 
i länder där regimen minskat det demokratiska inflytandet. 

Jonas Ideström (prefekt vid Enskilda Högskolan Stockholm, EHS) berättade om 
relationen mellan EHS och Equmeniakyrkan där han förklarade hur högskolan 
är med och utifrån kunskap möter de utmaningar som samfundet, lokala 
församlingar och Equmeniaföreningar står i. Han berättade om den nya pastors- 
och diakonutbildningen som är tänkt att lanseras nästa läsår. Redan nu är delar 
av de nya utbildningarna igång i form av kurser, däremot behövs pastoralt och 
diakonalt förberedande och formerande moment utöver de akademiska kurserna.

Arvid Hardmo (rektor för Karlskoga folkhögskola) berättade om arbetet på 
Karlskoga folkhögskola och ett glädjeämne just nu är att se verksamheten som 
bedrivs på folkhögskolorna. En utmaning är att folkbildningen står under en stark 
press i och med den utredning som pågår, där risken är att folkhögskolor kommer 
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att ställas mot studieförbunden. Om resurserna till folkhögskolorna kraftigt 
skulle minska innebär det att man står inför en osäker tid och behöver prioritera 
kraftigt. Arvid uttryckte en önskan att Equmeniakyrkan som huvudman ser vikten 
av folkhögskolorna och studieförbunden samt tydligt uttrycker vad de vill med 
verksamheterna för att genom det visa hur resurserna ska prioriteras. 

Talkshowen avslutades av Lasse Svensson som tackade gästerna och konferensen 
fick ta del av lägerlåten till Större 2024. Gästerna tackades med en applåd.

Kyrkokonferensen beslutade i enighet 

att  föra rapporten till protokollet.

19.  Val av regionala kyrkoledare
Ordförande: Carl Johan Berglund

19.1 Informationssession
Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 15 med ytterligare presentation 
på sid. 22 och i VoteIT.

19.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.

19.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att till regional kyrkoledare för region Nord välja André Jakobsson, Sävar (omval).

att till regional kyrkoledare för region Väst välja Elin Alm, Göteborg (omval).

20. Fastställande av antalet ledamöter i kyrkostyrelsen 
Ordförande: Helen Åkerman

20.1 Informationssession
Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 24 och i VoteIT. 

20.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.
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I diskussionsfältet frågade ombud om valberedningens motiv till det föreslagna 
antalet styrelseledamöter och menade att det är en för stor styrelse och 
valberedningen svarade hur de resonerat. Det uttrycktes delade meningar i 
samtalet kring vad som är en stor styrelse.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg med en summering av 
vad som sagts i VoteIT och på samtalstorget.

Ordet lämnades fritt.

Med utgångspunkt att samma antal ledamöter föreslagits igen fick den befintliga 
kyrkostyrelsen frågan om hur de upplevt storleken på styrelsen. Frågan besvarades 
med att de inte förordar någon storlek, utan att teamarbetet är viktigt och att det 
finns olika för- och nackdelar med det nuvarande antalet. Det framfördes även en 
önskan att valberedningen presenterar sina resonemang bakom nomineringarna 
och hur arbetet i valberedningen har bedrivits. 

20.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att fastställa antalet ledamöter till fjorton plus ordförande, totalt femton 
personer.

21. Val av kyrkostyrelsens ordförande 
Ordförande: Helen Åkerman

21.1 Informationssession 
Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 4 med ytterligare presentation på 
sid. 25 och i VoteIT.

21.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

I diskussionsfältet lyftes frågan om en jävsituation då kyrkostyrelsens 
ordförande har tillsynsfunktion för Betaniastiftelsen, där nuvarande ordförande 
i kyrkostyrelsen även är direktor. Det önskades tydlighet i dessa frågor och 
uttrycktes att det inte fanns någon misstanke om felhantering. Kyrkostyrelsen 
besvarade hur frågan hanterats, att det finns ett styrdokument rörande jäv 
och intressekonflikter: I de fall där jäv kunnat uppstå har vice ordförande varit 
beslutsfattare.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.
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21.3 Beslutssession 
Kyrkokonferensen beslutade i enighet 

att välja Kerstin Torkelsson Enlund (omval), till ordförande, med en 
mandatperiod om ett år.

22. Val av ledamöter i kyrkostyrelsen 
Ordförande:  Helen Åkerman

22.1 Informationssession
Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 15 med ytterligare presentationer 
på sid. 25–30.

22.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion.

Synpunkter framfördes på att det är få personer från Region Nord och Region 
Mitt bland valberedningens förslag. Valberedningen svarade hur de arbetat med 
frågan. Det kom också en synpunkt på hur åldersfördelningen i styrelsen inte 
överensstämmer med hur det ser ut i församlingarna. 

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.

22.3 Beslutssession 
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att till ledamöter med en mandatperiod om tre år välja Johanna Fredrixon 
(nyval), Lars Gunther (omval), Gunilla Hugosson (omval), Anneli Liljemark 
(omval)  och Johan Quist (omval).

23. Val av tre revisorer och två ersättare  
Ordförande: Helen Åkerman

23.1 Informationssession
Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 16.

23.2 Övervägandesession
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. Ingen valde att yttra sig.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.
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23.3 Beslutssession
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att till revisorer välja Desiree Nylén Wittberg, KPMG (auktoriserad revisor, omval) 
samt Gunnar Sjödelius (omval) och Erik Ideström (omval). 

att till revisorssuppleanter välja Sven Torbjörn Larsson, KPMG (auktoriserad 
revisor, omval) och Jacob Östervall (omval). 

24. Val av verksamhetsgranskande utskott 
Ordförande: Helen Åkerman

24.1 Informationssession 
Valberedningens förslag fanns med i föredragningslistan på sid. 16. och i VoteIT. 

24.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. Ingen valde att yttra sig.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig. 

24.3 Beslutssession 
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att till ledamöter i verksamhetsgranskande utskott välja Lars-Gustaf Hauptmann, 
ordförande (nyval som ordförande, tidigare ledamot), Gunnar Bennstam 
(omval), Maria Schönning (omval), och Margareta Björn (nyval).

25. Val till valberedningen 
Ordförande: Helen Åkerman 

25.1. Val av tre ledamöter på tre år 

25.1.1 Informationssession 

Förslag till ledamöter i valberedningen presenterades i VoteIT.

Avgående ledamöter i valberedningen föreslog Ulrika Hagevi, Sundsvall.  
Regionala kyrkoledare föreslog Filip Horgby, Motala.  
Equmenia föreslog David Forsling, Boden.

25.1.2 Övervägandesession 

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. Ingen valde att yttra sig.
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Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt.

Samtalet inleddes med att efterfråga om det fanns fler nomineringar, men ingen 
ytterligare nominering framfördes. I samtalet framkom sakupplysningen att Filip 
Horgby bor i Motala, i VoteIT stod det felaktigt Mjölby. 

25.1.3 Beslutssession 

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att  välja Ulrika Hagevi, Filip Horgby och David Forsling till ledamöter i 
valberedningen med en mandatperiod om tre år.

25.2. Val av ordförande och vice ordförande 

25.2.1 Informationssession 

Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 16. 

25.2.2 Övervägandesession 

Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. Ingen valde att yttra sig i 
frågan. 

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.

25.2.3 Beslutssession 

Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att till ordförande i valberedningen välja Tomas Hammar, Öckerö.

att till vice ordförande i valberedningen välja Fredrik Carlson, Göteborg.

26. Val till ansvarsnämnden
Ordförande: Helen Åkerman 

26.1 Informationssession 
Förslaget fanns med i föredragningslistan på sid. 16 med hänvisning till stadgarna: 

”Ansvarsnämnden består av fem ledamöter. I ansvarsnämnden ska ingå minst en pastor och en 
diakon som är ordinerade eller mottagna i Equmeniakyrkan, men som inte innehar nationell 
tjänst eller nationellt förtroendemannauppdrag.” 
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26.2 Övervägandesession 
Diskussionsfältet i VoteIT var öppet för diskussion. Ingen valde att yttra sig.

Övervägandesessionen återupptogs i plenum i Helsingborg.

Ordet lämnades fritt. Ingen valde att yttra sig.

26.3 Beslutssession 
Kyrkokonferensen beslutade i enighet

att till ledamot i ansvarsnämnden välja diakonen Marie Lindholm, Västerås.

Mötesordförande Helen Åkerman avslutade punkterna 19 och 21–26 (personval) 
med att leda kyrkokonferensen i bön för nyligen och tidigare förtroendevalda till 
olika uppdrag. 

27.  Brådskande ärenden, uppkomna efter motionstidens 
utgång, vilka kyrkokonferensen beslutar uppta till 
behandling  

Ordförande: Carl Johan Berglund

Kyrkokonferensen beslutade vid 5. Fastställandet av föredragningslistan att inte 
hantera några ärenden vid denna punkt. 

28. Enkla frågor till kyrkoledaren 
Ordförande: Carl Johan Berglund

Till kyrkokonferensen hade inkommit en enkel fråga från 
Immanuelskyrkan Stockholm. 
Den liberala demokratin med sitt försvar för mänskliga fri- och rättigheter är på 
tillbakagång runt om världen. I allt fler länder röstar folket fram starka ledare som 
vill driva sina länder i en autokratisk riktning. Dessa ledare står för en politik och 
etik som är raka motsatsen till den demokrati och de värden som vårt samfund 
vilar på och som banat vägen för det svenska samhällets fredliga utveckling.

I USA är de här utvecklingsdragen tydliga och skrämmande, särskilt när 
evangelikala kyrkor stöder eller till och med leder utvecklingen. Det polariserande 
och splittrande samhällsklimatet tycks skära genom hela samhället ända ned 
bland släkt och vänner. Kyrkor splittras.

Polariseringen tycks också gälla vår systerkyrka, Evangelical Covenant Church. 
Följderna upprör oss. Till exempel har församlingar uteslutits (Minneapolis och 
St. Paul) eller tvingats lämna samfundet inför hot om uteslutning (Seattle) med 
motiveringen ”out of harmony”. Frågan gäller vigsel av homosexuella par. En 
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kaplan på North Park University har avskedats på grund av sin liberala hållning 
i frågor om inkludering och exkludering. En av vår församlings tidigare pastorer 
från Covenant Church, och som fortfarande är medlem hos oss, har blivit avkragad 
sedan han vigt sin son i ett samkönat äktenskap.

Det evangelikala stödet till den amerikanska samhällsomdaningen får därför 
påtagliga konsekvenser för vår församling. Vi tvekar nu att fortsätta att rekrytera 
pastorer via Covenant Church. Vi, Equmeniakyrkan och Immanuelskyrkan, måste 
likt de uteslutna församlingarna vara ”out of harmony” med Covenant Church.

Mot den här bakgrunden vill vi fråga kyrkoledningen:

1. Vad är det som pågår i vår systerkyrka?

2. Hur bedömer ni utvecklingen?

3. Vad har ni dragit för slutsatser vad beträffar Equmeniakyrkans relationer till 
Evangelical Covenant Church på kort sikt och på lång sikt?

Konferensombuden från Immanuelskyrkan Stockholm

/Erik Amnå

Kyrkoledare Lasse Svenssons svar:

Vad är det som pågår i vår systerkyrka?

Evangelical Covenant Church (ECC) i USA är en systerkyrka som är viktig för 
Equmeniakyrkan. Vi samarbetar i missionsländer som exempelvis Ecuador och 
med lärjungaskolan Apg29 men har också bilaterala kontakter. ECC är självfallet 
präglad av sin kontext som alla kyrkosamfund och församlingar är. Ett sätt att 
beskriva utvecklingen i USA görs i introduktionen till den enkla frågan och det 
ligger mycket i den analysen, som ändå naturligtvis är en förenkling och inte 
kan göra helt rättvisa i det korta formatet. Evangelikalitet är inte ett enhetligt 
begrepp och inte en samlad rörelse som kan beskrivas i polemik till den liberala 
demokratin. Det finns också mer att säga om ECC:s utveckling som kan skapa 
förutsättningar för en bredare förståelse av situationen. Samfundet har också 
upplevt en numerär tillväxt, framgångsrikt grundat nya församlingar och med 
dessa nya gemenskaper och målgrupper, tex migrantgrupper, och genom detta 
ökat bredd och mångfald och med det olika övertygelser, något som naturligt ökar 
spänningen i ett samfund.

Förra året valdes Tammy Swanson-Draheim till kyrkoledare och hon har uttryckt 
en vilja att forma en arbetsgrupp (presidential taskforce) för att arbeta med frågor 
som rör hbtq och samkönade vigslar. Vi uppfattar att Tammy Swanson-Draheim 
har en vilja att lösa konflikter och arbeta för sammanhållning.

Hur bedömer ni utvecklingen?

Det är en turbulent tid inom ECC som rör både teologi och ledarskap. Vi 
uppfattar att man från ledning försöker sakta ner en utveckling som tidigare 
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kyrkoledare drivit hårdare. Att dessa processer och för ECC svåra samtal tar tid är 
frustrerande för många, oavsett var man står i sakfrågan. Vi får signaler om att 
fler församlingar och medarbetare kan komma att lämna, men också signaler om 
det motsatt att medarbetare återkommer då man uppfattar en ny ton och vilja till 
process.

Vad har ni dragit för slutsatser vad beträffar Equmeniakyrkans relationer till   
Evangelical Covenant Church på kort sikt och på lång sikt?

Vi vill fortsätta att vara en partner i nära relation med ECC och vill på det sätt som 
vi kan bidra i den situation ECC befinner sig. Under våren 2023 var biträdande 
kyrkoledare Joakim Hagerius på plats i Chicago för samtal med ECC:s ledning och 
rektorn för North Park Theological Seminary för att bland annat tala om hur ett 
ökat ömsesidigt utbyte skulle kunna se ut. Vi möter ECC både i bilaterala samtal 
och andra sammanhang med gemensamma internationella partners och som 
systerkyrka som inom ramen för International Federation of Free Evangelical 
Churches (IFFEC) där bland annat Tammy Swanson-Draheim och Carin Dernulf 
från Equmeniakyrkan finns med i styrelsen.

Vi har idag inte för avsikt att minska dialogen eller samverkan med ECC. Om 
vi låter olika övertygelser i teologiska sakfrågor avgöra hur våra internationella 
partnerskap och samverkan ser ut då skulle Equmeniakyrkan bli en mycket ensam 
kyrka. T ex skulle det i så fall troligen vara svårt att vara i den nära relation som vi 
är med CEC i Kongo. Vi väljer relation, samverkan och dialog.

29. Aktuell information  
Ordförande: Carl Johan Berglund

I plenum i Helsingborg gav Kerstin Torkelsson Enlund, kyrkostyrelsens ordförande, 
och Johan Quist, ledamot kyrkostyrelsen, information om det som är aktuellt inom 
kyrkostyrelsens arbete och Equmeniakyrkan.

Kyrkostyrelsen har påbörjat ett arbete med att revidera stadgarna för att få ett 
stringent språk och tydliga stadgar som visar på kyrkosynen inom samfundet och 
förklarar förhållandet mellan Equmenia och Equmeniakyrkan. Behovet finns efter 
att stadgarna arbetats fram sedan bildandet av Equmeniakyrkan och ändrats vid 
flera tillfällen. Dessutom vill man att de nya stadgarna ska harmoniseras med 
Equmeniakyrkans förslag till lokala församlingsstadgar. De lokala församlingarnas 
stadgar föreslås också behöva godkännas av kyrkostyrelsen för att skydda 
församlingar med få aktiva medlemmar från stora eller hastiga förändringar.

2017 påbörjades en utvärdering av regionstrukturen inom Equmeniakyrkan och 
utvärderingen ska presenteras i en rapport med förslag till kyrkokonferensen 
2024. I utvärderingen ser man över arbetssätt, antalet regioner och den geografiska 
indelningen.
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Kyrkostyrelsen för samtal om att förändra upplägget på kyrkokonferensen för att 
inspirera, förnya, fördjupa och föryngra konferensdeltagandet. Förslaget är att 
skapa två former av konferenser som ska alterneras vartannat år. Den ena formen 
liknar dagens kyrkokonferenser med fokus på beslut och den andra har ett mer 
visionärt och framåtblickande fokus. Förslag till former kommer presenteras och 
förhoppningen är att det nya upplägget ska kunna starta 2025. 

Under kyrkokonferensen 2024 kommer det vara val av kyrkoledare. Kyrkostyrelsen 
arbetar med processen och för att skapa transparens har de olika stegen 
presenterats på Equmeniakyrkans webbplats. Första steget har varit att samla 
in synpunkter på profil av kyrkoledare från församlingarna och under hösten 
2023 finns möjlighet att lämna förslag på lämpliga kandidater. Församlingarna 
kommer få ett utskick via mejl med mer information om hur de lämnar förslag. 
Kyrkokonferensen 2024 kommer även att välja biträdande kyrkoledare. 

30. Avtackning 
Ordförande: Tobias Jordeskog

Kerstin Torkelsson Enlund, kyrkostyrelsens ordförande, tackade avgående 
förtroendevalda: Gunnel Näsfors, verksamhetsgranskande utskottet, Gunilla 
Lillhager, valberedningen och Daniel Klemetz, kyrkostyrelsen. 

Karin Wiborn, biträdande kyrkoledare, tackade Pär Alfredsson, chef nationella 
enheten, som slutat på nationella kansliet samt välkomnade Britta Bolmenäs, chef 
för nationella enheten.

Kyrkokonferensen tackade med en applåd och blommor.

Kyrkokonferensen beslutade i enighet 

att  föra tacket till protokollet.

31. Kallelse till kyrkokonferens 2024
Ordförande: Tobias Jordeskog

Kerstin Torkelsson Enlund, kyrkostyrelsens ordförande, och Lasse Svensson, 
kyrkoledare, bjöd in till kyrkokonferens 2024 i Göteborg, den 14–18 augusti 2024, 
med informationen om att det då också är World Methodist Conference (WMC) 
i Göteborg under namnet On the Move. Lasse berättade om WMC och glädjen att 
Equmeniakyrkan får vara värd för detta. Biskop Ivan Abrahams och Lasse Svensson 
hälsade oss välkomna genom en film.

Kallelsen togs till protokollet.
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32. Avslutning 
Ordförande: Tobias Jordeskog

Mötet avslutades med ett tack för gott samarbete mellan ombud, kyrkostyrelse 
och presidium. Lasse Svensson, kyrkoledare, tillsammans med Kerstin Torkelsson 
Enlund, kyrkostyrelsens ordförande, framförde kyrkokonferensens tack till 
presidiet, Region Syd, kansliet och kyrkoledningen. Lasse Svensson ledde 
konferensen i bön för anställd personal: nationellt, regionalt och internationellt 
placerade. 

Tobias Jordeskog, uttryckte ett tack från presidiet till kyrkokonferensen och all 
personal inblandade i arrangemanget och förklarade förhandlingarna avslutade.  

Sara Klintemyr   Anders Arkbro
Protokollsekreterare  Protokollsekreterare

Carl Johan Berglund  Tobias Jordeskog   Helen Åkerman
Ordförande    Vice ordförande    Vice ordförande

Tommy Aronsson   Magnus Kronberg
Protokolljusterare   Protokolljusterare




